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 Møteprotokoll 

Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. etasje, Fylkeshuset, Bergen 
Dato: 19.09. – 20.09.2018 
Tidspunkt: 09:00 – 13:50 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A 
Helge Nævdal Medlem A 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Anne Gine Hestetun Leiar A 
Mona Røsvik Strømme Medlem H 
Benthe Bondhus Medlem SP 
Aud Karin Oen Medlem SV 
Pål Kårbø Medlem UAV 
Tom Sverre Tomren Medlem MDG 
Anne Beth Njærheim Medlem V 
Kari Sørensen Bernardini Medlem A 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Roald Stenseide Medlem FRP 
Nils Marton Aadland Medlem H 
Roald Kvamme 
 

Medlem A 

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A 
Anne Beth Njærheim Medlem V, forfall 19.09. 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Synnøve Solbakken Mari Klokkerstuen Kjellesvik A 
   
Merknader 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Ingrid Kristine Holm Svendsen  
Nils Egil Vetlesand  
Svein Heggheim  
Håkon Rasmussen  
Per Morten Ekerhovd  
Bård Sandal  
Arne Åsan  
Jostein Fjærestad 
Målfrid Vik Sønstabø  
Janne Værnø  
Hilde Joranger Mæland  
Bertil Søfteland  
Sigrid Helene Aardal  
Silje Lyngstad  
Berit Dianne Kilvær  

Kst. fylkesrådmann  
Kst. fylkesdirektør økonomi og organisasjon  
Fylkesdirektør opplæring  
Fylkesdirektør samferdsel  
Kst. fylkesdirektør kultur og idrett  
Fylkesdirektør regional utvikling  
Fylkestannlege  
Direktør eigedomsavdelinga 
Kst. direktør Skyss  
Kommunikasjonsdirektør  
Leiar kommunikasjonsrådgiving  
Leiar fylkessekretariatet  
Seniorrådgjevar  
Rådgjevar  
Spesialkonsulent  

  
 

Sigrid Helene Aardal  
sekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 217/18 Godkjenning møteinnkalling og sakliste   

PS 218/18 Godkjenning møtebok forrige møte   

PS 219/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 129/18 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. 20.09.2018 

2015/10348  

RS 130/18 Statens vegvesen Region vest: Rapport om sambruksfelt 
E39 Fjøsanger, Bergen 

2016/3947  

RS 131/18 E39 Klauvaneset-Vågsbotn - Svar på 
oversendingsforslag 

2018/13472  

RS 132/18 Målform i Bergen 2017/3812  

RS 133/18 Melding om opptak av programkommunar i Hordaland 
2018 - Program for folkehelsearbeid 

2018/9753  

RS 134/18 E134 Haukelivegen AS. Protokoll frå generalforsamling 
2018. 

2014/14246  

RS 135/18 Nasjonal ramme for vindkraft 2018/12198  

RS 136/18 Rapport frå årsmøte i Nordsjøkommisjon 2014/22155  

RS 137/18 Kommunesektorens rolle i nasjonal kulturpolitikk - Nye 
oppgaver og ansvar for fylkeskommunen 

2015/9973  

RS 138/18 Tilleggspoeng for musikalsk dugleik ved inntak til Vg1 
Musikk/Dans/Drama. 

2016/9170  

RS 139/18 Overtalssituasjonen pr august 2018 2016/5124  

RS 140/18 Rapportering partistøttemidlar 2017/14583  

RS 141/18 Oppfølging verbalforslag om Oslomodellen 2018/13887  

RS 142/18 Evaluering av sykkel VM 2018/13346  

RS 143/18 Ferjedrift og ulykkesstatistikk - svar på spørsmål frå 
representant Tom Sverre Tomren (KrF) 

2018/13880  

PS 220/18 Ymse   

PS 221/18 Delegerte saker   

PS 222/18 Tertialrapport pr. april 2018 - rekneskapsprognose 2018/13695  

PS 223/18 Finansrapport 2. tertial 2018 2014/927  

PS 224/18 Nytt fylkeshus  -  rom- og funksjonsprogram 2018/6103  

PS 225/18 Sal av ubebygd areal på Kronstad 2018/13846  

PS 226/18 Sal av Garnesstølen 63 i Arna (tidl. Arna gymnas) 2014/581  

PS 227/18 Skakke - avtale om sal av seksjon 2014/11877  

PS 228/18 Nye Sotra vgs - tomteval 2014/11832  

PS 229/18 Aksjonærinvitasjon til Hordfast AS - Organisering av store 
samferdselsprosjekt i Hordaland 

2014/15115  

PS 230/18 Jondalstunnelen - Takstreduksjon 2016/34254  

PS 231/18 Tilskuddsordninga til tiltak for økt sykkelbruk i kommuner 
og fylkeskommuner - søknad om midlar  2019 

2014/23709  

PS 232/18 Status for oppfølging av "Temaplan: Låg- og 
nullutsleppsbussar i Hordaland" 

2017/14598  
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PS 233/18 Omklassifisering av vegar i Bømlo kommune 2018/10713  

PS 234/18 Omklassifisering av offentlege vegar i Bergen kommune 2018/8045  

PS 235/18 Travel like the locals - Rogaland ynskjer å delta 2017/2433  

PS 236/18 Søknad frå Region Nordhordland om å bli UNESCO 
Biosfæreområde 

2015/5159  

PS 237/18 Kystpilegrimsleia over ei ein ny fase - utgreiing av fast 
organisering av Kystpilegrimsleia og avslutting som 
prosjekt  - Løyving av kr 100.000 - Avtale med Nasjonalt 
Pilegrimssenter -  Oppnemning av politisk representasjon 
til styringsgruppa 

2014/11640  

PS 238/18 Satsing for betre psykisk helse for elevane i 
vidaregåande skule - evaluering av Psykologteamet i 
Hordaland 

2016/1917  

PS 239/18 Framtidig opplæringstilbod for elevar med psykiske 
vanskar 

2017/15373  

PS 240/18 Framlegg til tiltak for å sikre at Oppfølgingstenesta får 
kontakt med ungdom koda som "ukjent aktivitet". 
Konsekvens for kapasiteten. 

2018/8502  

PS 241/18 Selskapsavtale Vigo IKS 2015/7154  

PS 242/18 Retningsliner for folkevalde som ønskjer å varsle om 
kritikkverdige tilhøve i Hordaland fylkeskommune 

2014/19488  

     
 

PS 217/18 Godkjenning møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Vedtak 
 
Innkallinga vart godkjend utan merknader.  
PS 241/18 vart samrøystes vedteke trekt frå saklista. 
Saklista vart godkjend med merknaden over. 

PS 218/18 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Vedtak 
 
 Møteprotokollen frå fylkesutvalet 30.08.2018 vart godkjend utan merknader. 

PS 219/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Vedtak 
 
 RS 129/18 - 143/18 vart refererte. 

 

PS 220/18 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
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Saksordførar Dan Femoen gav ei orientering i PS 239/18 - Framtidig opplæringstilbod for elevar med 
psykiske vanskar. 
 

PS 221/18 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Det var ingen delegerte saker til møtet. 

PS 222/18 Tertialrapport pr. april 2018 - rekneskapsprognose 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering. 

 
2. Budsjettet for 2018 vert endra slik: 

 
a) Drift: Det vert ikkje gjort endringar i driftsbudsjettet. 

 
b) Investering: 

 
 

        Meirutg./ Mindreutg./ 
Art Stad Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt. 

02300 778 020 00 01999 Tannklinikkar, lokale/ bygg                 6 000  
02000 500 300 00 08050 Tannhelse, utstyr               6 000    

          
02300 300 270 00 00013 Terminalbygg, Kollektiv                 4 000  
02382 300 270 00 00002 Bussanlegg, Askøy                 4 000  
02351 300 420 00 07602 Bømlopakken               9 300    

          
09100 790 100 00  09981 Lån             52 200    
09400 790 100 00  09981 Bruk av disp.fond (oversk. 2017)               53 500  

            
                    67 500              67 500  

 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering. 
 

2. Budsjettet for 2018 vert endra slik: 
 

c) Drift: Det vert ikkje gjort endringar i driftsbudsjettet. 
 

d) Investering: 
 
 

        Meirutg./ Mindreutg./ 
Art Stad Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt. 
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02300 778 020 00 01999 Tannklinikkar, lokale/ bygg                 6 000  
02000 500 300 00 08050 Tannhelse, utstyr               6 000    

          
02300 300 270 00 00013 Terminalbygg, Kollektiv                 4 000  
02382 300 270 00 00002 Bussanlegg, Askøy                 4 000  
02351 300 420 00 07602 Bømlopakken               9 300    

          
09100 790 100 00  09981 Lån             52 200    
09400 790 100 00  09981 Bruk av disp.fond (oversk. 2017)               53 500  

            
                    67 500              67 500  

PS 223/18 Finansrapport 2. tertial 2018 

Forslag til innstilling 

 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2018 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2018 til orientering. 

PS 224/18 Nytt fylkeshus  -  rom- og funksjonsprogram 

Forslag til innstilling 

 
Fylkestinget godkjenner rom- og funksjonsprogrammet som er lagt fram. 
 
Saksprotokoll i Administrasjonsutvalet - 06.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget godkjenner rom- og funksjonsprogrammet som er lagt fram. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner rom- og funksjonsprogrammet som er lagt fram. 
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PS 225/18 Sal av ubebygd areal på Kronstad 

Forslag til innstilling 

 
Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom Hordaland fylkeskommune og Andr Olsen AS 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom Hordaland fylkeskommune og Andr Olsen AS 
 

PS 226/18 Sal av Garnesstølen 63 i Arna (tidl. Arna gymnas) 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Garnesstølen 63 i Arna. 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er  

kr 19 mill. 
 

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av prisønske, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Garnesstølen 63 i Arna. 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er  

kr 19 mill. 
 

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av prisønske, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 

PS 227/18 Skakke - avtale om sal av seksjon 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkestinget godkjenner at eigardel i Skakkesenteret blir selt til Etne kommune etter vilkåra i 

vedlagt avtale.  
 

2. Fylkeskommunen gjev fylkesrådmannen fullmakt til å godkjenne mindre endringar av ikkje 
prinsipiell karakter i avtalen. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
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1. Fylkestinget godkjenner at eigardel i Skakkesenteret blir selt til Etne kommune etter vilkåra i 
vedlagt avtale.  
 

2. Fylkeskommunen gjev fylkesrådmannen fullmakt til å godkjenne mindre endringar av ikkje 
prinsipiell karakter i avtalen. 

 

PS 228/18 Nye Sotra vgs - tomteval 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å framforhandle avtale med Fjell kommune om kjøp av tomt 45 - 

Stovevatnet som tomt for Nye Sotra vidaregåande skule. 
 

2. Framforhandla avtale vil bli lagt fram for fylkestinget for godkjenning. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Dan Femoen (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Det er viktig at Nye Sotra vgs blir bygget så raskt som mulig. En utsettelse av prosjektet vil 
være svært uheldig. Ved å gå for tomt 41 Bildetangen, vil prosjektet starte raskt opp. Tomt 41 vil 
også være det beste økonomiske alternativet. I tillegg vil det bidra til å realisere et 
kunnskapskvartal, der skole, næringsliv og forskning samles. Fylkesrådmannen får fullmakt til å 
inngå forhandlinger om tomt 41 med Fjell kommune.» 
 

Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag: 
 

«Utvalget tar rådmannens innstilling til etterretning og gir støtte til å inngå forhandlinger med 
Fjell kommune for tomt 45. 
  
Finner rådmannen grunnlag for å forhandle videre med tomt 41, gir utvalget fylkesrådmannen 
tilslutning til dette.» 

 
Røysting 
 
Dan Femoen sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Rosalind Fosse sitt forslag fekk 6 røyster ( 2 Frp, 3 H og 1 R) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å framforhandle avtale med Fjell kommune om kjøp av tomt 45 - 

Stovevatnet som tomt for Nye Sotra vidaregåande skule. 
 

2. Framforhandla avtale vil bli lagt fram for fylkestinget for godkjenning. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 20.09.2018  
 
Roald Stenseide (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
Utvalget tar rådmannens innstilling til etterretning og gir støtte til å inngå forhandlinger med 
Fjell kommune for tomt 45. 
  
Finner rådmannen grunnlag for å forhandle videre med tomt 41, gir utvalget fylkesrådmannen 
tilslutning til dette.» 
 

Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av A, Krf, Sp og SV fram slikt forslag (a): 
 

«Tilleggspunkt:  
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Om det syner seg at det vert store og uføresette forseinkingar på Stovevatnet som gjer at tomten 
ikkje lenge vert rekna som aktuell går fylkestinget inn for at alternativ Fjell rådhus aust tomt 46 
vert vurdert, då dette vert sett på som det nest beste alternativet.» 

 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag (b): 
 

«Tilleggspunkt:  
 

-Namnet på den vidaregåande skulen skal vera «Øygarden vidaregåande skule.» 
 
Oen sitt forslag (b) vart endra til oversendingsforslag til utval for opplæring og helse. 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) på vegner av H og Frp fram slikt forslag: 
 

«Tillegg til pkt.1 frå Stenseide: 
 
Fylkestinget føreset at skulen vert bygd i henhold til vedteken skulebruksplan.» 
 

Røysting 
 
Stenseide sitt forslag fekk 6 røyster ( H, Frp og Uav) og fall. 
Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og Uav).  
Oen sitt forslag (a) vart vedteke med 9 (A, Sp, Krf, SV og V) røyster som innstilling til fylkestinget. 
Oen sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å framforhandle avtale med Fjell kommune om kjøp av tomt 45 - 

Stovevatnet som tomt for Nye Sotra vidaregåande skule. 
 

2. Framforhandla avtale vil bli lagt fram for fylkestinget for godkjenning. 
 

3. Fylkestinget føreset at skulen vert bygd i henhold til vedteken skulebruksplan. 
 

4. Om det syner seg at det vert store og uføresette forseinkingar på Stovevatnet som gjer at tomten 
ikkje lenge vert rekna som aktuell går fylkestinget inn for at alternativ Fjell rådhus aust tomt 46 
vert vurdert, då dette vert sett på som det nest beste alternativet. 

PS 229/18 Aksjonærinvitasjon til Hordfast AS - Organisering av store 
samferdselsprosjekt i Hordaland 

Forslag til innstilling 

 
1. Hordaland fylkeskommune ønskjer ikkje å kjøpe aksjar i Hordfast AS no. Kjøp av aksjar må sjåast 

i samanheng med korleis partssamarbeidet for påverknad i forhold til store samferdselsprosjekt 
vert organisert. Kjøp av aksjar krev også at det offentlege har fleirtal i selskapet. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen å kome attende til fylkestinget med ei sak om organisering av 
det framtidige partssamarbeidet for samferdsel.  

  
 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Marthe Hammer, SV, sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Opprettholder fylkesrådmannens innstilling, men stryk siste setning punkt 1.» 
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Gustav Bahus, Frp, sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Hordaland fylkeskommune ser betydninga av sterk og samla støtte bak E39- Hordfast frå 
næringslivet og deira organisasjonar. Hordaland fylkeskommune ønskjer å følgje opp arbeidet i  
det partssamansatte NTP-utvalet . Her deltok også NHO, LO og Bergen Næringsråd forutan 
Bergen kommune og Hordaland fylkeskommune. Utvalet leverte eit felles høyringssvar og 
prioriteringar før stortingshandsaminga av NTP. No står ein framfor iverksetting av dei 
prioriteringane utvalet føretok. 
Selskapet Hordfast AS har ein rolle som pådrivar- og kommunikasjonsselskap. Ein har opp 
gjennom tida sett at  slike pådrivar selskap har synt seg heilt naudsynt for å sikra framdrift og 
vinna fram i prioriteringane hos sentrale myndigheiter. Selskapet Hordfast har eit bredt offentleg- 
og privat eigarskap som uttrykker sterk og samla vilje til ein snarleg realisering av prosjektet.   
 
2. Hordaland fylkeskommune ønskjer å være med å støtta opp om dette arbeidet og går inn for å 
kjøpe 5 aksjar i Hordfast AS no. Kjøpet av aksjar må sjåast i samanheng med at ein ønskjer å 
vidareutvikla partssamarbeidet for påverknad i forhold til store samferdselsprosjekt i Hordaland.  
 
3. Fylkestinget er einig i at det kan vera interessant å sjå på modellar for hensiktsmessig 
samordning, som kan bringa prioriterte prosjekt til raskare realisering.  
Fylkestinget ber derfor fylkesrådmannen å kome attende til fylkestinget med ei sak om 
organisering av det framtidige partssamarbeidet for samferdsel.»    

 
Rasmus Laupsa Rasmussen, A, sette på vegner av A, Sp, Krf og H fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 

1. Fylkestinget syner til innspelsdokumentet til Nasjonal Transportplan som vart utarbeida i eit 
samarbeid mellom Hordaland fylkeskommune (koallisjon og opposisjon), Bergen kommune, 
LO/NHO og Bergen næringsråd. Her er dei viktigaste samferdsleprosjekta i vårt fylke omtalt i 
uprioritert rekkjefølge og det er ein felles målsetting at desse skal gjennomførast og følgast opp i 
NTP perioden.  

  
2. Fylkestinget syner til at det er starta eit arbeid med korleis det framtidige påverknadsarbeidet og 

samarbeidet med kommunar og interesseorganisasjonar skal organiserast i store 
samferdsleprosjekter.  Når dette arbeidet er sluttført kan fylkestinget ta stilling til eventuell 
deltaking i pådrivarselskap eller andre typer selskap knytt til einskildprosjekter. Fylkestinget vil 
difor ikkje ta stilling til kjøp av aksjar i Hordfast AS på det noverande tidspunktet. 

  
3. Fylkestinget er samde i at det kan vere interessant å sjå på ulike modellar for hensiktsmessig 

samordning, som kan bringa naudsynte samferdselprosjekt til raskare realisering.  
  

4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen å kome attende til fylkestinget med ei sak om organisering av 
det framtidige partssamarbeidet for samferdsel, seinast mars 2019.» 

 
 
Røysting 
 
Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 første og andre setning fekk to røyster (SV og MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 tredje setning fekk ingen røyster og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 fekk to røyster (SV og MDG) og fall. 
Bahus sitt forslag fekk to røyster (Frp) og fall. 
Rasmussen sitt forslag punkt 1 fekk 10 røyster (3 A, Sp, Krf, H, V) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Rasmussen sitt forslag punkt 2 fekk 10 røyster (3 A, Sp, Krf, H, V) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Rasmussen sitt forslag punkt 3 fekk 11 røyster (3 A, Sp, Krf, H, V og MDG) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 
Rasmussen sitt forslag punkt 4 fekk 12 røyster (3 A, Sp, Krf, H, V, MDG og SV) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.Fylkestinget syner til innspelsdokumentet til Nasjonal Transportplan som vart utarbeida i eit samarbeid 
mellom Hordaland fylkeskommune (koallisjon og opposisjon), Bergen kommune, LO/NHO og Bergen 
næringsråd. Her er dei viktigaste samferdsleprosjekta i vårt fylke omtalt i uprioritert rekkjefølge og det er 
ein felles målsetting at desse skal gjennomførast og følgast opp i NTP perioden.  
  
2.Fylkestinget syner til at det er starta eit arbeid med korleis det framtidige påverknadsarbeidet og 
samarbeidet med kommunar og interesseorganisasjonar skal organiserast i store samferdsleprosjekter.  
Når dette arbeidet er sluttført kan fylkestinget ta stilling til eventuell deltaking i pådrivarselskap eller andre 
typer selskap knytt til einskildprosjekter. Fylkestinget vil difor ikkje ta stilling til kjøp av aksjar i Hordfast 
AS på det noverande tidspunktet. 
  
3.Fylkestinget er samde i at det kan vere interessant å sjå på ulike modellar for hensiktsmessig 
samordning, som kan bringa naudsynte samferdselprosjekt til raskare realisering.  
  
4.Fylkestinget ber fylkesrådmannen å kome attende til fylkestinget med ei sak om organisering av det 
framtidige partssamarbeidet for samferdsel, seinast mars 2019 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og Frp fram slikt forslag:  
 

Alternativ: 
«Fylkesrådmannen si innstilling minus siste setning i pkt.1.» 
 

Roald Stenseide (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt pkt: 
 
Pkt.3. 
Hordaland Fylkeskommune vil komme tilbake til kjøp av aksjer i Hordfast eller annen 
organisering etter sak om organisering for det fremtidige partssamarbeidet er politisk behandlet.» 

Røysting 
 
Oen sitt forslag fekk 3 røyster (SV og Frp) og fall. 
Stenseide sitt forslag fekk 2 røyster(Frp) og fall. 
Innstillinga pkt 1-3 vart vedteken mot 3 røyster (Frp og Sv) som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga pkt. 4 vart vedteken mot 2 røyster (Frp) som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.Fylkestinget syner til innspelsdokumentet til Nasjonal Transportplan som vart utarbeida i eit samarbeid 
mellom Hordaland fylkeskommune (koallisjon og opposisjon), Bergen kommune, LO/NHO og Bergen 
næringsråd. Her er dei viktigaste samferdsleprosjekta i vårt fylke omtalt i uprioritert rekkjefølge og det er 
ein felles målsetting at desse skal gjennomførast og følgast opp i NTP perioden.  
 
2.Fylkestinget syner til at det er starta eit arbeid med korleis det framtidige påverknadsarbeidet og 
samarbeidet med kommunar og interesseorganisasjonar skal organiserast i store samferdsleprosjekter.  
Når dette arbeidet er sluttført kan fylkestinget ta stilling til eventuell deltaking i pådrivarselskap eller andre 
typer selskap knytt til einskildprosjekter. Fylkestinget vil difor ikkje ta stilling til kjøp av aksjar i Hordfast 
AS på det noverande tidspunktet. 
 
3.Fylkestinget er samde i at det kan vere interessant å sjå på ulike modellar for hensiktsmessig 
samordning, som kan bringa naudsynte samferdselprosjekt til raskare realisering.  
 
4.Fylkestinget ber fylkesrådmannen å kome attende til fylkestinget med ei sak om organisering av det 
framtidige partssamarbeidet for samferdsel, seinast mars 2019 
 



11 

PS 230/18 Jondalstunnelen - Takstreduksjon 

Forslag til innstilling 

 
Fylkestutvalet støttar framlegget om å redusere takstane i Jondalstunnelen basert på ein gjennomsnittleg 
inntekt på kr.25. Dei nye takstane er i tråd med nytt takst - og rabattsystem i bompengesektoren. Det vert 
20 pst. rabatt for køyretøy i takstgruppe 1 med gyldig avtale og elektronisk brikke. Takstgruppe 1: kr.32 
Takstgruppe 2: kr.51. 
 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Røysting 
 
Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestutvalet støttar framlegget om å redusere takstane i Jondalstunnelen basert på ein gjennomsnittleg 
inntekt på kr.25. Dei nye takstane er i tråd med nytt takst - og rabattsystem i bompengesektoren. Det vert 
20 pst. rabatt for køyretøy i takstgruppe 1 med gyldig avtale og elektronisk brikke. Takstgruppe 1: kr.32 
Takstgruppe 2: kr.51. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestutvalet støttar framlegget om å redusere takstane i Jondalstunnelen basert på ein gjennomsnittleg 
inntekt på kr.25. Dei nye takstane er i tråd med nytt takst - og rabattsystem i bompengesektoren. Det vert 
20 pst. rabatt for køyretøy i takstgruppe 1 med gyldig avtale og elektronisk brikke. Takstgruppe 1: kr.32 
Takstgruppe 2: kr.51. 
 

PS 231/18 Tilskuddsordninga til tiltak for økt sykkelbruk i kommuner og 
fylkeskommuner - søknad om midlar  2019 

Forslag til innstilling 

 
 
1. Fylkesutvalet meiner det er positivt å satse på tiltak som legg til rette for at fleire kan nytte sykkel 

trygt for å dekke sitt daglege transportbehov, og at desse søknadane legg til rette for det, i og med 
at dei er knytt til sentrumsområde i to av regionsentera i fylket. 

2. Fylkesutvalet godkjenner søknaden, og godkjenner at eigendelen på kr. 13,335 mill. vert 
innarbeida i investeringsprogrammet for fylkesvegane. Prosjekta i prioritert rekkefølgje:  

1. Sartorvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4a 
2. Arefjordsvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4b 
3. Hystadvegen fv. 61, Stord kommune 
4. Skilting og oppmerking Straume, Fjell kommune 
5. Sykkeltellar Borggata fv. 61, Stord kommune  

  
 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Røysting 
 
Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet meiner det er positivt å satse på tiltak som legg til rette for at fleire kan nytte sykkel 

trygt for å dekke sitt daglege transportbehov, og at desse søknadane legg til rette for det, i og med 
at dei er knytt til sentrumsområde i to av regionsentera i fylket. 

2. Fylkesutvalet godkjenner søknaden, og godkjenner at eigendelen på kr. 13,335 mill. vert 
innarbeida i investeringsprogrammet for fylkesvegane. Prosjekta i prioritert rekkefølgje:  

6. Sartorvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4a 
7. Arefjordsvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4b 
8. Hystadvegen fv. 61, Stord kommune 
9. Skilting og oppmerking Straume, Fjell kommune 
10. Sykkeltellar Borggata fv. 61, Stord kommune  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner det er positivt å satse på tiltak som legg til rette for at fleire kan nytte sykkel 

trygt for å dekke sitt daglege transportbehov, og at desse søknadane legg til rette for det, i og med 
at dei er knytt til sentrumsområde i to av regionsentera i fylket. 

2. Fylkesutvalet godkjenner søknaden, og godkjenner at eigendelen på kr. 13,335 mill. vert 
innarbeida i investeringsprogrammet for fylkesvegane. Prosjekta i prioritert rekkefølgje:  

1. Sartorvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4a 
2. Arefjordsvegen fv. 209, Fjell kommune, delstrekning 4b 
3. Hystadvegen fv. 61, Stord kommune 
4. Skilting og oppmerking Straume, Fjell kommune 
5. Sykkeltellar Borggata fv. 61, Stord kommune  

 

PS 232/18 Status for oppfølging av "Temaplan: Låg- og nullutsleppsbussar i 
Hordaland" 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

2. Fylkesrådmannen kjem tilbake til mogleg finansiering av tiltak i handsaming av handlingsprogram 
for Miljøløftet. 

 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Gustav Bahus, Frp, sette fram slikt forslag: 
 

«Endring punkt 2: 
 
Stryke «mogleg»» 

 
Marthe Hammer, SV, sette på vegner av heile utvalet fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3:  
 
Fylkesutvalet meiner at statlige økonomiske støtteordningar til fylkeskommunane for å legge om 
til null-og lågutslepp innan samferdsle, bør aukast og innrettast slik at ein kan realisere dei 
regionale og nasjonale klimamålene.» 

 
Røysting 
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Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Bahus sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt forslag. 
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

2. Fylkesrådmannen kjem tilbake til finansiering av tiltak i handsaming av handlingsprogram for 
Miljøløftet. 

3. Fylkesutvalet meiner at statlige økonomiske støtteordningar til fylkeskommunane for å legge om til 
null-og lågutslepp innan samferdsle, bør aukast og innrettast slik at ein kan realisere dei regionale 
og nasjonale klimamålene 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Roald Stenseide (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

Alternativ: 
«PKT 2 
Fylkesrådmannen kommer tilbake til finansiering» 

 
Røysting 
 
Innstillinga pkt. 1 og 3 vart samrøystes vedteke. 
Stenseide sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga pkt. 3 vart vedteken mot 2 røyster(Frp). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

2. Fylkesrådmannen kjem tilbake til finansiering av tiltak i handsaming av handlingsprogram for 
Miljøløftet. 

3. Fylkesutvalet meiner at statlige økonomiske støtteordningar til fylkeskommunane for å legge om til 
null-og lågutslepp innan samferdsle, bør aukast og innrettast slik at ein kan realisere dei regionale 
og nasjonale klimamåla 

 

PS 233/18 Omklassifisering av vegar i Bømlo kommune 

Forslag til innstilling: 
 
Følgjande strekningar vert omklassifisert til kommunal veg: 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 5,382 – 6,014 lengde 632 meter. 
- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 8,650 – 9,907 lengde 1257 meter 

og ft.541 hp 5 km 11,860 – 12,828 lengde 968 meter. 
- Fv 541 ved Brubakken, Ft.541 hp 10 km 1,291 – 1, 991 lengde 700 meter. 
- Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen, Ft.542 hp 2 km 4,358 – hp 3 km 1,778 lengde 7703 

meter, Fv.541 hp 8 km 2,760 – 3,496 lengde 736 meter, Fv.542 hp 55 km 0 – 0,237 lengde 237 
meter og Fv.542 hp 56 km 0 – 0,053 lengde 53 meter. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,317 – km 1,960 lengde 643 meter. 
- Fv.18 Goddo, Ft.18 hp 2 km 0,000 – 0,787 lengde 787 meter. 
- Fv.19 Rolfsvegen, Fv.19 hp 3 km 6,856 – 6,894 lengde 38 meter. 

 
Før endeleg vedtak trer i kraft og vegstrekningane ovanfor vert overlevert til Bømlo kommune skal vegen 
setjast i den stand som følgjer av veglova §7 fjerde ledd og i samsvar med synfaring gjennomført 24. 
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mars 2017 og 19. og 21. september 2017 med representantar frå Bømlo kommune og Statens 
vegvesen. 
 
Følgjande strekningar vert nedlagt som offentleg veg: 

- Fv.541 Langevåg – Løvegapet, Fg.541 hp 205 km 2,795 – 3,817 lengde 1022 og Fg.541 hp 5 
km 3,820 – 4,201 lengde 381 – totalt 1403 meter vert nedlagt som offentlig veg og lagt ut som 
privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 4,704 – 5,328 lengde 624 meter vert nedlagt 
som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere 
grunneigar. 

- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 7,473 – 8650, lengde 1177 meter 
og ft.541 hp 5 km 11,202 – 11,860 lengde 658 meter og ft.541 hp 5 km 9,907 – 10,399 lengde 
492 meter – totalt 2327 meter blir nedlagt som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland 
fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,000 – km 1,279 lengde 279 meter blir nedlagt som 
offentlig veg og lagt ut som privat veg. 

 
Nasjonal sykkelrute nr. 1 – Kystruta og EuroVelo sykkelrute nr 12. – Nordsjøløypa vil som følgje av at 
vegane ovanfor blir nedlagt som offentlig veg følgje ny vegtrasé ved omklassifisering av fv.541- 
Bømlavegen. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.08.2018  
 
Per Lerøy, A, sette frem slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Stokkabekken-Siggjarvåg, Fv 542. Utval for miljø og samferdsel ber om at fylkeskommunen og 
Bømlo kommune gjennomfører nye drøftingar om denne strekninga framleis skal vera 
fylkeskommunal.» 

 
Geir Angeltveit, V, sette frem slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
FV. 542 Stokkabekken – Siggjarvåg, gamal trasse på 7.7 km vert ikkje omklassifisert til 
kommunal veg.» 

 
Geir Angeltveit, V, trakk forslaget sitt. 
 
Gustav Bahus, Frp, sette frem slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
FV. 542 Stokkabekken – Siggjarvåg, gamal trasse på 7.7 km vert ikkje omklassifisert til 
kommunal veg. 
 
Nytt punkt 
Finansiering av utbetring av vegar som vert omklassifisert vert finansiert av fylkeskommunen 
sitt budsjett for drift og vedlikehald.» 

 
Jon Askeland, Sp, sette frem slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett. Utval for miljø og samferdsel ber om skriftleg og munnleg orientering i neste 
møte.» 

 
Røysting (til utsetjing) 
 
Askeland sitt forslag fekk 13 røyster (Sp, A, KrF, V, MDG, H, SV) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
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Saka vert utsett. Utval for miljø og samferdsel ber om skriftleg og munnleg orientering i neste møte. 
 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Gustav Bahus, Frp, sette fram slikt forslag: 
 
«Endring: 
 
Stryk «Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen, Ft.542 hp 2 km 4,358 – hp 3 km 1,778 lengde 7703 
meter,»» 
 
Røysting 
 
Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
Fylkesrådmannen sitt forslag fram til strekpunkt Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen vart samrøystes 
vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag strekpunkt Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen fekk 10 røyster og vart 
vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (Frp, V og 1 H) for Bahus sitt forslag. 
Fylkesrådmannen sitt forslag etter strekpunkt Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen vart samrøystes 
vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Følgjande strekningar vert omklassifisert til kommunal veg: 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 5,382 – 6,014 lengde 632 meter. 
- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 8,650 – 9,907 lengde 1257 meter 

og ft.541 hp 5 km 11,860 – 12,828 lengde 968 meter. 
- Fv 541 ved Brubakken, Ft.541 hp 10 km 1,291 – 1, 991 lengde 700 meter. 
- Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen, Ft.542 hp 2 km 4,358 – hp 3 km 1,778 lengde 7703 

meter, Fv.541 hp 8 km 2,760 – 3,496 lengde 736 meter, Fv.542 hp 55 km 0 – 0,237 lengde 237 
meter og Fv.542 hp 56 km 0 – 0,053 lengde 53 meter. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,317 – km 1,960 lengde 643 meter. 
- Fv.18 Goddo, Ft.18 hp 2 km 0,000 – 0,787 lengde 787 meter. 
- Fv.19 Rolfsvegen, Fv.19 hp 3 km 6,856 – 6,894 lengde 38 meter. 

 
Før endeleg vedtak trer i kraft og vegstrekningane ovanfor vert overlevert til Bømlo kommune skal vegen 
setjast i den stand som følgjer av veglova §7 fjerde ledd og i samsvar med synfaring gjennomført 24. 
mars 2017 og 19. og 21. september 2017 med representantar frå Bømlo kommune og Statens 
vegvesen. 
 
Følgjande strekningar vert nedlagt som offentleg veg: 

- Fv.541 Langevåg – Løvegapet, Fg.541 hp 205 km 2,795 – 3,817 lengde 1022 og Fg.541 hp 5 
km 3,820 – 4,201 lengde 381 – totalt 1403 meter vert nedlagt som offentlig veg og lagt ut som 
privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 4,704 – 5,328 lengde 624 meter vert nedlagt 
som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere 
grunneigar. 

- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 7,473 – 8650, lengde 1177 meter 
og ft.541 hp 5 km 11,202 – 11,860 lengde 658 meter og ft.541 hp 5 km 9,907 – 10,399 lengde 
492 meter – totalt 2327 meter blir nedlagt som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland 
fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,000 – km 1,279 lengde 279 meter blir nedlagt som 
offentlig veg og lagt ut som privat veg. 

 
Nasjonal sykkelrute nr. 1 – Kystruta og EuroVelo sykkelrute nr 12. – Nordsjøløypa vil som følgje av at 
vegane ovanfor blir nedlagt som offentlig veg følgje ny vegtrasé ved omklassifisering av fv.541- 
Bømlavegen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
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Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
FV. 542 Stokkabekken – Siggjarvåg, gamal trasse på 7.7 km vert ikkje omklassifisert til 
kommunal veg. 
 
Nytt punkt 
Finansiering av utbetring av vegar som vert omklassifisert vert finansiert av fylkeskommunen 
sitt budsjett for drift og vedlikehald.» 

 
Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag: 
 
«Tillegg: 
 
Det skal vurderast å inngå avtale om drifts- og vedlikehold av gamal strekning /trasé Siggjarvåg-
Stokkabekken 7,7km, mellom Bømlo kommune og Hordaland fylkeskommune.» 
 
Røysting 
 
Innstillinga med unntak av strekpunkt 4, som gjeld Fv.542, vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga strekpunkt 4, som gjeld Fv.542, vart vedteken mot 7 røyster (H, Frp, V og Uav) for Framnes 
sitt forslag. 
Njærheim sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, V og Uav) og fall. 
 
Vedtak 
 
Følgjande strekningar vert omklassifisert til kommunal veg: 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 5,382 – 6,014 lengde 632 meter. 
- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 8,650 – 9,907 lengde 1257 meter 

og ft.541 hp 5 km 11,860 – 12,828 lengde 968 meter. 
- Fv 541 ved Brubakken, Ft.541 hp 10 km 1,291 – 1, 991 lengde 700 meter. 
- Fv.542 Stokkabekken – Siggjarvågen, Ft.542 hp 2 km 4,358 – hp 3 km 1,778 lengde 7703 

meter, Fv.541 hp 8 km 2,760 – 3,496 lengde 736 meter, Fv.542 hp 55 km 0 – 0,237 lengde 237 
meter og Fv.542 hp 56 km 0 – 0,053 lengde 53 meter. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,317 – km 1,960 lengde 643 meter. 
- Fv.18 Goddo, Ft.18 hp 2 km 0,000 – 0,787 lengde 787 meter. 
- Fv.19 Rolfsvegen, Fv.19 hp 3 km 6,856 – 6,894 lengde 38 meter. 

 
Før endeleg vedtak trer i kraft og vegstrekningane ovanfor vert overlevert til Bømlo kommune skal vegen 
setjast i den stand som følgjer av veglova §7 fjerde ledd og i samsvar med synfaring gjennomført 24. 
mars 2017 og 19. og 21. september 2017 med representantar frå Bømlo kommune og Statens 
vegvesen. 
 
Følgjande strekningar vert nedlagt som offentleg veg: 

- Fv.541 Langevåg – Løvegapet, Fg.541 hp 205 km 2,795 – 3,817 lengde 1022 og Fg.541 hp 5 
km 3,820 – 4,201 lengde 381 – totalt 1403 meter vert nedlagt som offentlig veg og lagt ut som 
privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.541 Løvegapet – Tjong (Vika), Fv.541 hp 5 km 4,704 – 5,328 lengde 624 meter vert nedlagt 
som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland fylkeskommune vil framleis vere 
grunneigar. 

- Fv.541 Tjong – Hestaneset (Holme og Grutle), Ft.541 hp 5 km 7,473 – 8650, lengde 1177 meter 
og ft.541 hp 5 km 11,202 – 11,860 lengde 658 meter og ft.541 hp 5 km 9,907 – 10,399 lengde 
492 meter – totalt 2327 meter blir nedlagt som offentlig veg og lagt ut som privat veg. Hordaland 
fylkeskommune vil framleis vere grunneigar. 

- Fv.14 Stavland Bjødledalen, Ft.14 hp 1 km 1,000 – km 1,279 lengde 279 meter blir nedlagt som 
offentlig veg og lagt ut som privat veg. 

 
Nasjonal sykkelrute nr. 1 – Kystruta og EuroVelo sykkelrute nr 12. – Nordsjøløypa vil som følgje av at 
vegane ovanfor blir nedlagt som offentlig veg følgje ny vegtrasé ved omklassifisering av fv.541- 
Bømlavegen. 
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PS 234/18 Omklassifisering av offentlege vegar i Bergen kommune 

Forslag til innstilling 

 
1. Følgjande vegar vert omklassifisert til fylkesveg 

a. Håkonsgaten, frå Nøstegaten til Baneveien, og frå Baneveien til Teatergaten. 
b. Chr. Michelsensgate, frå Markeveien til Jon Smørsgate. 
c. Vincens Lunges gate/Østre Strømkaien. 
d. Fabrikkgaten, frå Kanalveien til Inndalsveien. 
e. Bjørnsons gate, frå Inndalsveien til St. Olavs vei, og St. Olavs vei frå Bjørnsons gate til 

Ibsens gate. 
f. Edvard Griegsvei, fra Fjøsangerveien til Bjørnsons gate. 

 
2. Følgjande vegar vert omklassifisert til kommunal veg 

a. Fv.180 Søråshøgda. 
b. Fv.193 Brøstanesveien, vegarm Kjøkkelvikveien 
c. Fv.194 Brønndalen, vegarm Olsvikskjenet 
d. Fv.194 Olsvikveien, vegarm Olsvikskjenet 
e. Fv.235 Gullfjellsvegen. 
f. Ft.555 Jonsvollsgaten – Nøstegaten, til kryss med fv. 555 Komediebakken. 

3. Dei omklassifiserte vegane skal ha ein tilfredsstillande standard før formell ansvarsoverføring 
skjer. 

4. Kostnadar ved omklassifiseringane vert innarbeidd i fylkesvegbudsjettet for 2019. 
 
Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 05.09.2018  
 
Røysting 
 
Det var 14 representantar til stades under røystinga. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Følgjande vegar vert omklassifisert til fylkesveg 
a. Håkonsgaten, frå Nøstegaten til Baneveien, og frå Baneveien til Teatergaten. 
b. Chr. Michelsensgate, frå Markeveien til Jon Smørsgate. 
c. Vincens Lunges gate/Østre Strømkaien. 
d. Fabrikkgaten, frå Kanalveien til Inndalsveien. 
e. Bjørnsons gate, frå Inndalsveien til St. Olavs vei, og St. Olavs vei frå Bjørnsons gate til 

Ibsens gate. 
f. Edvard Griegsvei, fra Fjøsangerveien til Bjørnsons gate. 

 
2. Følgjande vegar vert omklassifisert til kommunal veg 

a. Fv.180 Søråshøgda. 
b. Fv.193 Brøstanesveien, vegarm Kjøkkelvikveien 
c. Fv.194 Brønndalen, vegarm Olsvikskjenet 
d. Fv.194 Olsvikveien, vegarm Olsvikskjenet 
e. Fv.235 Gullfjellsvegen. 
f. Ft.555 Jonsvollsgaten – Nøstegaten, til kryss med fv. 555 Komediebakken. 

3. Dei omklassifiserte vegane skal ha ein tilfredsstillande standard før formell ansvarsoverføring 
skjer. 

4. Kostnadar ved omklassifiseringane vert innarbeidd i fylkesvegbudsjettet for 2019. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
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Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 

1. Følgjande vegar vert omklassifisert til fylkesveg 
a. Håkonsgaten, frå Nøstegaten til Baneveien, og frå Baneveien til Teatergaten. 
b. Chr. Michelsensgate, frå Markeveien til Jon Smørsgate. 
c. Vincens Lunges gate/Østre Strømkaien. 
d. Fabrikkgaten, frå Kanalveien til Inndalsveien. 
e. Bjørnsons gate, frå Inndalsveien til St. Olavs vei, og St. Olavs vei frå Bjørnsons gate til 

Ibsens gate. 
f. Edvard Griegsvei, fra Fjøsangerveien til Bjørnsons gate. 

 
2. Følgjande vegar vert omklassifisert til kommunal veg 

a. Fv.180 Søråshøgda. 
b. Fv.193 Brøstanesveien, vegarm Kjøkkelvikveien 
c. Fv.194 Brønndalen, vegarm Olsvikskjenet 
d. Fv.194 Olsvikveien, vegarm Olsvikskjenet 
e. Fv.235 Gullfjellsvegen. 
f. Ft.555 Jonsvollsgaten – Nøstegaten, til kryss med fv. 555 Komediebakken. 

3. Dei omklassifiserte vegane skal ha ein tilfredsstillande standard før formell ansvarsoverføring 
skjer. 

4. Kostnadar ved omklassifiseringane vert innarbeidd i fylkesvegbudsjettet for 2019. 
 

PS 235/18 Travel like the locals - Rogaland ynskjer å delta 

Forslag til vedtak 

 
Hordaland fylkeskommune går inn i prosjektet «Travel like the locals» saman med fylkeskommunane i 
Sogn og Fjordane og Rogaland, med det føremål å få på plass tilbodet til turistsesongen 2019. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune går inn i prosjektet «Travel like the locals» saman med fylkeskommunane i 
Sogn og Fjordane og Rogaland, med det føremål å få på plass tilbodet til turistsesongen 2019. 
 

PS 236/18 Søknad frå Region Nordhordland om å bli UNESCO Biosfæreområde 

Forslag til vedtak 
 
1 Hordaland fylkeskommune støttar Region Nordhordland sitt kandidatur til å bli UNESCO 

Biosfæreområde. 
 

2 Hordaland fylkeskommune stadfester kulturminneansvaret i søknaden. 
 

3 Før søknad vert send, føreset Hordaland fylkeskommune at spørsmålet om buffersoner i sjø vert 
avklart med Askøy kommune og Bergen kommune. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1 Hordaland fylkeskommune støttar Region Nordhordland sitt kandidatur til å bli UNESCO 

Biosfæreområde. 
 

2 Hordaland fylkeskommune stadfester kulturminneansvaret i søknaden. 
 

3 Før søknad vert send, føreset Hordaland fylkeskommune at spørsmålet om buffersoner i sjø vert 
avklart med Askøy kommune og Bergen kommune. 

 

PS 237/18 Kystpilegrimsleia over ei ein ny fase - utgreiing av fast organisering av 
Kystpilegrimsleia og avslutting som prosjekt  - Løyving av kr 100.000 - Avtale 
med Nasjonalt Pilegrimssenter -  Oppnemning av politisk representasjon til 
styringsgruppa 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkesutvalet løyver kr 100.000 som regional medfinansiering til «Kystpilegrimsleia over i ein ny 

fase» frå utvalet sin rådveldekonto.  
 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til at Hordaland fylkeskommune, som koordinerande fylke, utformar og 
inngår ei samarbeidsavtale med Nasjonalt Pilegrimssenter om prosjektleiing. 
 

3. Fylkestinget nemnar opp følgjande representantar til styringsgruppa for «Kystpilegrimsleia over i 
ein ny fase»: 
 
Namn:___________________ (fast representant) 
 
Namn:                                       (vara) 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 12.09.2018  
 
Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ til punkt 3: 
 
Val av representantar til styringsgruppa for «Kystpilegrimsleia» går til valnemnda». 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 1-2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet løyver kr 100.000 som regional medfinansiering til «Kystpilegrimsleia over i ein ny 

fase» frå utvalet sin rådveldekonto.  
 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til at Hordaland fylkeskommune, som koordinerande fylke, utformar og 
inngår ei samarbeidsavtale med Nasjonalt Pilegrimssenter om prosjektleiing. 
 

3. Val av representantar til styringsgruppa for «Kystpilegrimsleia» går til valnemnda. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga pkt.1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Pkt. 3 vart ikkje røysta over, då valnemnda innstiller til fylkestinget. 
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Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet løyver kr 100.000 som regional medfinansiering til «Kystpilegrimsleia over i ein ny 

fase» frå utvalet sin rådveldekonto 
 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til at Hordaland fylkeskommune, som koordinerande fylke, utformar og 
inngår ei samarbeidsavtale med Nasjonalt Pilegrimssenter om prosjektleiing. 
 

PS 238/18 Satsing for betre psykisk helse for elevane i vidaregåande skule - 
evaluering av Psykologteamet i Hordaland 

Forslag til innstilling 

 
1 For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland på  

seks årsverk forlenga ut 2019.  
 

2 Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike skular 
og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid med 
skulehelsetenesta. 
 

3 Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert, og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av tilbodet.  
Teamet skal ha fokus på systemretta arbeid på skulane, og arbeidet teamet gjer skal forankrast i  
leiinga på den einskilde skule.  
 

4 Psykologteamet skal også arbeida individretta med samtalar med elevar, og rettleia skulane i 
arbeidet med elevane. 
 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Jeanette Syversen ( R ) sette fram slikt forslag:  
 

« Nytt forslag til punkt 4 i innstillinga: 
 
For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse blir psykologteamet i Hordaland 
på seks årsverk forlenge med (faste stillingar) permanent ansettelse.» 
 

Tor Andre Ljosland (Krf) og Aleksander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av KrF, Sp, A og Sv 
fram slikt forslag: 
 

« Endringsframlegg: 
 
- Punkt 1: Stryk «ut 2019» 
 
- Punkt 3:  
Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert og alle skular i Hordaland fylkeskommune skal 
kunna nytte seg av tilbodet. Teamet skal ha fokus på individretta arbeid med samtalar med 
elevar og rettleia skulane i arbeidet med elevane. 
 
- Punkt 4:  
Psykologteamet skal i tillegg kunne arbeida systembasert. Dette arbeidet skal forankrast i leiinga 
på den einskilde skule.»  

 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt oversendingsforslag til administrasjonsutvalet: 
 

« Nytt forslag til punkt 4 i innstillinga: 
 
For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse blir psykologteamet i Hordaland 
på seks årsverk forlenge med (faste stillingar) permanent ansettelse.» 
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Røysting 
Jeanette Syversen sitt forslag vart med røystene til R, Krf; A, MDG, SV og Sp (9 røyster) vedteke 
oversendt på vegne av forslagsstillar utan realitetsbehandling. 
 
Røysting 
 
Jeanette Syversen sitt forslag fekk 2 røyster (R og SV) og fall. 
Tor Andre Ljosland og Aleksander Fosse Andersen sitt forslag blei vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
mot 6 røster (Frp, H og V). 
 
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1 For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland på  

seks årsverk forlenga.  
 

2 Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike skular 
og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid med 
skulehelsetenesta. 
 

3 Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av tilbodet.  
Teamet skal ha fokus på individretta arbeid med samtalar med elevar og rettleia skulane i arbeidet 
med elevane. 
 

4 Psykologteamet skal i tillegg kunne arbeida systembasert. Dette arbeidet skal forankrast i leiinga på 
den einskilde skule. 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag: 
 
1. For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland 

på seks årsverk forlenga ut 2019.  
 

2. Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike 
skular og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid 
medskulehelsetenesta. 
 

3. Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert, og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av 
tilbodet. Teamet skal ha fokus på systemretta arbeid på skulane, og arbeidet teamet gjer skal 
forankrast i leiinga på den einskilde skule.  
 

4. Psykologteamet skal også arbeida individretta med samtalar med elevar, og rettleia skulane i 
arbeidet med elevane. 
 

 
Røysting 
Røsvik Strømme sitt forslag fekk 6 røyster (H, Frp og V) og fall. 
Innstillinga fekk 9 røyster (A, Sp, Krf, SV og Uav) og vart vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland 

på seks årsverk forlenga.  
 

2. Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike 
skular og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid 
med skulehelsetenesta. 
 

3. Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av 
tilbodet. Teamet skal ha fokus på individretta arbeid med samtalar med elevar og rettleia skulane i 
arbeidet med elevane. 
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4. Psykologteamet skal i tillegg kunne arbeida systembasert. Dette arbeidet skal forankrast i leiinga 
på den einskilde skule. 
 

PS 239/18 Framtidig opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som arbeidsgruppa har gitt i rapporten «Framtidige 

opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar», slik det går fram av saka her.    
 

2. Retningsliner vert utarbeidde for å sikre at rettane til elevar med omfattande 
psykiske vanskar vert ivaretekne m.a. ved at tilbodet vert gitt på bakgrunn av 
sakkunnig vurdering frå OT/PPT der lov og forskrift krev det.  
 

3. Den lokale inntaksforskrifta vert revidert slik at inntak for elevar med omfattande  
psykiske vanskar skjer sentralt, med unnatak av elevar som får opplæring etter 
oppl.lova § 13-3 a.  

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som arbeidsgruppa har gitt i rapporten «Framtidige 

opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar», slik det går fram av saka her.    
 

2. Retningsliner vert utarbeidde for å sikre at rettane til elevar med omfattande 
psykiske vanskar vert ivaretekne m.a. ved at tilbodet vert gitt på bakgrunn av 
sakkunnig vurdering frå OT/PPT der lov og forskrift krev det.  
 

3. Den lokale inntaksforskrifta vert revidert slik at inntak for elevar med omfattande  
psykiske vanskar skjer sentralt, med unnatak av elevar som får opplæring etter 
oppl.lova § 13-3 a.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som arbeidsgruppa har gitt i rapporten «Framtidige 

opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar», slik det går fram av saka her.    
 

2. Retningsliner vert utarbeidde for å sikre at rettane til elevar med omfattande 
psykiske vanskar vert ivaretekne m.a. ved at tilbodet vert gitt på bakgrunn av 
sakkunnig vurdering frå OT/PPT der lov og forskrift krev det.  
 

3. Den lokale inntaksforskrifta vert revidert slik at inntak for elevar med omfattande  
psykiske vanskar skjer sentralt, med unnatak av elevar som får opplæring etter 
oppl.lova § 13-3 a.  

 

PS 240/18 Framlegg til tiltak for å sikre at Oppfølgingstenesta får kontakt med 
ungdom koda som "ukjent aktivitet". Konsekvens for kapasiteten. 

Forslag til innstilling 
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Fylkesutvalet seier seg nøgd med arbeidet som Oppfølgingstenesta har gjort for å sikre betre oversikt 
over status for dei ungdomane ein ikkje har fått kontakt med. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen gje ein 
ny status for arbeidet våren 2019. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet seier seg nøgd med arbeidet som Oppfølgingstenesta har gjort for å sikre betre oversikt 
over status for dei ungdomane ein ikkje har fått kontakt med. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen gje ein 
ny status for arbeidet våren 2019. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet seier seg nøgd med arbeidet som Oppfølgingstenesta har gjort for å sikre betre oversikt 
over status for dei ungdomane ein ikkje har fått kontakt med. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen gje ein 
ny status for arbeidet våren 2019. 
 

PS 241/18 Selskapsavtale Vigo IKS 

Forslag til innstilling 

 
Fylkestinget vedtek framlegg til ny selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtek framlegg til ny selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Saka vart trekt. 
 

PS 242/18 Retningsliner for folkevalde som ønskjer å varsle om kritikkverdige 
tilhøve i Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 

 
Utkast til retningsliner for folkevalde som ønskjer å varsle om kritikkverdige tilhøve i Hordaland vert gjort 
gjeldande som rutine i Hordaland fylkeskommune 
 
Saksprotokoll i Administrasjonsutvalet - 06.09.2018  
 
Pål Kårbø (UAH) sette frem slikt forslag på vegne av UAH, A, H, Frp, LO-K, YS-K, UNIO og AKAD: 
 
«Administrasjonsutvalet tek saka til orientering.» 
 
Røysting 
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Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Administrasjonsutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.09.2018  
 
Pål Kårbø (Uav) sett fråm slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 

 
«Utkast til retningsliner for folkevalde som ønskjer å varsle om kritikkverdige tilhøve i Hordaland 
vert gjort gjeldande som rutine i Hordaland fylkeskommune, med unnatak av pkt 3 under 
varslingsvegar gjennom instituttet interpellasjon.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.  
Kårbø sitt oversendingsforslag vart samrøystes oversendt på vegne av forslagstillaren utan 
realitetsbehandling. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 


